
 

 

SILMALAS PAGASTA INFORMATĪVAIS IZDEVUMS, BEZMAKSASSILMALAS PAGASTA INFORMATĪVAIS IZDEVUMS, BEZMAKSASSILMALAS PAGASTA INFORMATĪVAIS IZDEVUMS, BEZMAKSAS   

NR.16(99) NR.16(99)   2009. GADA 17. 2009. GADA 17. OKTOBRISOKTOBRIS   

PAGASTĀ  NODARBINĀTI JAU 120 STIPENDIĀTIPAGASTĀ  NODARBINĀTI JAU 120 STIPENDIĀTI   

 

Valsts nodarbinātības dienesta programmas ietvaros no šā gada septembra līdz 31. decembrim  
bezdarbniekiem tiek piedāvāta iespēja laiku (līdz 6 mēnešiem) strādāt savas pašvaldības teritorijā, 

 saĦemot par darbu Ls 100 latus mēnesī. 

2009. GADA 8. SEPTEMBRĪ MINISTRU KABINETS APSTIPRINĀJA  
NOTEIKUMUS NR.1040 „PIENA KVOTU ADMINISTRĒŠANAS NOTEIKUMI”.  

 

Valsts aăentūra „Lauksaimniecības datu centrs” 2009./2010. gadā piena kvotu no valsts rezerves līdz 
2009. gada 15. decembrim piešėir tiem ražotājiem, kas līdz 2009. gada 1. novembrim (bija līdz 1. decem-
brim) ir iesnieguši datu centrā iesniegumu kvotas piešėiršanai no valsts rezerves un līdz 2009. gada 31. 
martam bija izpildījuši savu piena kvotu 100% vai lielākā apjomā. 

Ja ražotājs kvotu nav pildījis vispār vai to izpildījis zem 85%, tad līdz 15. aprīlim var iesniegt datu 
centrā iesniegumu par kvotas saglabāšanu, tam pievienojot: 

 

1) praktizējoša veterinārārsta izdotu izziĦu: par dzīvnieku saslimšanām, kas ietekmējušas lauksaimniecī-
bas dzīvnieku veselību vai izraisījušas to nobeigšanos un kuru dēĜ ir samazinājusies piena ražošana saim-
niecībā; par piespiedu kārtā likvidētajiem dzīvniekiem; 
2) attiecīgo institūciju izdotu apliecinošu dokumentu: par ražotāja nāvi (dokumentus iesniedz kvotas pār-
valdnieks); par ražotāja darbnespēju, kas nav mazāka par vienu mēnesi; par dabas stihiju, kuras dēĜ nebija 
iespējams turpināt piena ražošanu iepriekšējā apjomā; 
3) pircēja apliecinājumu par piena iepirkšanas pārtraukšanu, kā dēĜ ražotājam nebija iespējams realizēt 
pienu vismaz divus mēnešus. 
 

Saglabātu piena kvotu atĜauts pārdot ne ātrāk kā trešajā 12 mēnešu periodā pēc saglabāšanas, ja vien 
ražotājs beidz darbību piena lopkopībā un pārdod visu savu kvotu. Ražotājs, kuram ir tiešas tirdzniecības 
kvota, datu centrā katru gadu līdz 15. maijam iesniedz: tiešas tirdzniecības pusgada deklarāciju par laika 
posmu no 1. aprīĜa līdz 1. oktobrim. Ja ražotājs visu tiešas tirdzniecības kvotu pārveido par piegādes kvo-
tu, iesniegumam par kvotas pārveidošanu pievieno tiešas tirdzniecības kvotas gada deklarāciju. Piena kvo-
tas var pārveidot: par pastāvīgu pārveidošanu līdz 31. decembrim un par pagaidu pārveidošanu līdz 15. 
martam. Līdz 1. martam - kvotas atsavināšanu (pārdošanu - pirkšanu). Iesniegumu kvotas saĦemšanai no 
valsts rezerves jaunais piena ražotājs var pieteikt līdz 1. jūnijam, bet līdz 1. jūlijam - piena ražotājs, kurš 
iepriekšējā kvotas gadā izpildīja kvotu 100% un vairāk. Ja ražotājs piena kvotu no attiecīgā 12 mēnešu 
perioda sākuma izpilda mazāk kā par 85%, nākamajā 12 mēnešu periodā ražotāja kvotu samazina par 50% 
no neizpildītā apjoma un atbrīvoto kvotas daudzumu ieskaita valsts rezervē. 

RĒZEKNES NOVADA DOMES LĒMUMIRĒZEKNES NOVADA DOMES LĒMUMI  
 

Rēzeknes novada domes sēdēs (17. septembrī un 1. oktobrī): 
 

� uz pieciem gadiem ievēlēja piecu Rēzeknes novada bāriĦtiesu 
priekšsēdētājus, bāriĦtiesu priekšsēdētāja vietniekus un locekĜus. Par 
Rēzeknes novada Maltas bāriĦtiesas priekšsēdētāju ievēlēja Līviju 
Gžibovsku, par priekšsēdētājas vietnieci – Tatjanu Sudniku, par bā-
riĦtiesas loceklēm – Māru Tarandu, Edīti Kroiči un Ināru Lāci.  
�  Par Rēzeknes novada Vēlēšanas komisijas locekĜu ievēlēšanu. 
SaskaĦā ar likumu novada Vēlēšanu komisiju novada domei bija 
jāievēl triju mēnešu laikā pēc domes ievēlēšanas. Tiesības izvirzīt un 
pieteikt savus pārstāvjus Vēlēšanu komisijā bija reăistrēto politisko 
partiju vai to apvienību centrālajām pastāvīgi funkcionējošām vadī-
bas institūcijām, kā arī katram attiecīgās domes deputātam vai ne 
mazāk kā 10 balsstiesīgiem Latvijas pilsoĦiem. Līdz 15. septembrim 
tika pieteikti 10 kandidāti, no kuriem par Rēzeknes novada Vēlēšanu 
komisijas locekĜiem tika ievēlēti: Larisa Moroza, Jānis Laizāns, Ilo-
na Turka, Anna Tarakanova, Juris ZvīdriĦš, Inna Saliniece un Māra 
Taranda.  
�  Par aizĦēmuma Ħemšanu ELFLA projekta „Silmalas pagasta 
lielciemu ielu rekonstrukcija” priekšfinansēšanai. ĥemot vērā 
Silmalas pagasta pārvaldes 2009. gada 14. septembra iesniegumu, 
Rēzeknes novada dome nolēma Ħemt aizĦēmumu Valsts kasē 63 000 
latu apmērā ELFLA projekta „Silmalas pagasta lielciemu ielu rekon-
strukcija” priekšfinansēšanai. AizĦēmuma atmaksa tiks garantēta ar 
Silmalas pagasta pārvaldes budžeta līdzekĜiem.  
Atmaksas termiĦš - divi gadi.  
�  Par Rēzeknes novada pašvaldības noteikumu Nr.1 „Par 
braukšanas izdevumu segšanu vispārējās pamatizglītības un vis-
pārējās vidējās izglītības iestādēs izglītojamiem Rēzeknes nova-
da pašvaldībā 2009.-2010. mācību gadā” apstiprināšanu.  
Noteikumi paredz, ka gan Rēzeknes novadā deklarētajiem pamatsko-
lēniem, gan vidusskolēniem braukšanas izdevumi uz un no Rēzeknes 
novada skolām tiks kompensēti 100% apmērā. Tie pamatskolēni un 
vidusskolēni, kuri dzīvo izglītības iestādes internātā, saĦems 100% 
braukšanas maksas kompensāciju par braucienu nedēĜas pirmajā die-
nā uz izglītības iestādi un pēdējā mācību dienā par braucienu atpakaĜ.  
Arī visi tie skolēni, kuru dzīvesvieta ir deklarēta citā pašvaldībā, bet 
viĦi apmeklē Rēzeknes novada skolu, kompensāciju par braukšanas 
izdevumiem saĦems 100% apmērā.  
  Lai saĦemtu kompensācijas, attiecīgajā pagasta pārvaldē jāvēršas ar 
iesniegumu un pievienotām braukšanas biĜetēm, kā arī dokumentu no 
izglītības iestādes par skolas apmeklējumiem. Pagastu pārvaldēm ir 
tiesības iegādāties un skolēniem izsniegt sabiedriskā transporta 
braukšanas mēnešbiĜetes, kas bieži vien izmaksu ziĦā ir daudz lētāk. 
Kompensācijas par iepriekšējo mēnesi tiks izmaksātas līdz 5. datu-
mam, bet braukšanas mēnešbiĜetes izsniegtas līdz 1. datumam. 
�  Par tehniski ekonomiskā pamatojuma apstiprināšanu projek-
tam „Ūdenssaimniecības pakalpojumu attīstība Rēzeknes nova-
da Silmalas pagasta GorĦicas ciemā” un par saistībām ūdens-
saimniecības attīstības investīciju projekta īstenošanai. Rēzeknes 
novada dome apstiprināja Silmalas pagasta pārvaldes iesniegumu par 
sākotnējo projekta „Ūdenssaimniecības pakalpojumu attīstība Rēzek-
nes novada Silmalas pagasta GorĦicas ciemā” ieceri iesniegšanai 
ERAF projektu konkursā „Ūdenssaimniecības attīstība apdzīvotajās 
vietās līdz 2000”. Tika nolemts gatavot iesniegumu 151 091,75 latu 
ERAF finansējuma saĦemšanai un projekta finansēšanā Rēzeknes 
novada domes ieguldījuma daĜu nodrošināt 26 663,25 latu apmērā, 
kas ir 15% no projekta kopējām attiecināmām izmaksām. Projekta 
apstiprināšanas gadījumā tā realizācijai plānotā kredīta summa tiks 
iekĜauta pašvaldības kredītsaistībās. 

Ružinā: —  Mēs četratā remon-
tējam kādu pagasta dzīvokli. 
Almīrs ir celtnieks, Aleksandrs 
— darba biržā ir apguvis apdares 
darbu strādnieka kursus. Ja nebū-
tu šīs krīzes, noteikti abi strādātu. 
Veicot pašreizējo remontu, esam 
lieliski sastrādājušies un iespē-
jams, ka tas noderēs arī turpmāk. 
Esam pateicīgi darba biržai un 
pagasta pārvaldei par jebkuru 
mums piedāvāto iespēju kaut ko 
jaunu iemācīties un nopelnīt. 

PAR SUBSĪDIJĀM 

Kādi atbalsta maksājumu 
samazinājumi šogad varētu 
sagaidīt zemniekus?  

– Kad valstī trūkst naudas 
slimnīcām, skolām un pensijām, 
teorētiski valsts katrā mirklī var 
pateikt, ka jebkurš atbalsts var 
tikt samazināts. Tā ir Ministru 

Kabineta un Saeimas kompeten-
ce. Eiropas Savienības finansē-
jums ir salīdzinoši drošs. No 
valstiskā viedokĜa raugoties, 
nepaĦemt Eiropas Savienības 
naudu un neieguldīt to tautsaim-
niecībā – tā ir neizmantota ie-
spēja. Nemaz nerunājot par pla-
tību maksājumiem, kur valstij 
nekas nav jāfinansē, tikai jāie-
gulda priekšfinansējums. 
   Tātad platību maksājumi ir 
tās stabilās vērtības, ar ko 
mūsu zemnieki varētu rēėinā-
ties jebkurā valsts ekonomikas 
attīstības scenārijā?  
– Viennozīmīgi, kamēr vien 

pastāv Eiropas Savienības tiešie 
maksājumi, tikmēr tie arī zem-
niekiem tiks izmaksāti. Jo pretē-
jā gadījumā tā ir nevis neizman-
tota iespēja, bet gan garām pa-
laista nauda. 
   Vai saspīlējums valsts bu-
džetā netraucē LAD ievērot 
atbalsta maksājumu grafikus? 
Kādi atbalsta maksājumi bija 
paredzēti septembrī? 
– Šobrīd Lauku atbalsta dienests 
ir simtprocentīgi izpildījis visas 
savas saistības pret lauksaimnie-
kiem. Septembrī būtiskākie 
maksājumi ir līdzfinansējums 
projektu realizācijai atbilstoši 

iesniegtajiem maksājumu pie-
prasījumiem – gan lauku saim-
niecību modernizācija, lauk-
saimniecības produktu pievieno-
tās vērtības radīšana, uzĦēmumu 
radīšana un attīstība. Nekādi 
tiešie maksājumi šobrīd neno-
tiek, varbūt vienīgi kādas astītes 
jāizmaksā, kas aizkavējušās par 
neskaidriem gadījumiem. 
    Kad sāksies tiešmaksājumu 
sezona?  
– Visi lielie maksājumi tika 
veikti līdz 30. jūnijam. Gada 
sākumā paātrinātā kārtībā mak-
sājumus saĦēma piena lopkopī-
bas nozare – par ciltsdarbu un 

piena kvotām. Gatavojoties 
jaunajai tiešmaksājumu sezonai, 
pašlaik notiek gan tiešo maksā-
jumu pieteikumu administrēša-
na, gan fiziska kontrole, lai mēs 
būtu gatavi jau gada beigās uz-
sākt maksājumu veikšanu. Taču 
situācija nav tik viennozīmīga, 
pašlaik budžetā nav tādu naudas 
resursu, lai šī gada beigās mēs 
varētu izmaksāt būtiskus naudas 
apjomus tiešmaksājumos. Izska-
tās, ka pamata tiešmaksājumi 
tomēr tiks maksāti nākamgad. 
Tas viss ir atkarīgs no operatī-
vas budžeta situācijas. 

“Agrotops”, septembra numurs 

Lauku atbalsta dienesta 
direktora vietnieks Indulis 
ĀboliĦš žurnāla ”Agrotops”  
septembra numurā atbild zem-
niekiem uz jautājumiem par 
šāgada atbalsta maksājumiem. 

GorĦicā:  —  Mūsu 
darbs ir labi noorgani-
zēts — tika izsniegts 
jauns inventārs, speci-
ālais apăērbs. Bez 
darba nesēžam, - 
katram ir kas darāms. 
Jau ir redzami arī pirmie rezultāti: veikts neliels remonts un nokrāsoti bēr-
nu rotaĜu laukumi (izveidots arī viens jauns). Palīdzam pensionāriem, sa-
vācam atkritumus, veicam remontus un daudzus citus darbus. Diemžēl ne 
visi ciena citu darbu, piemēram, autobusu pieturu BaĜuckos mēneša laikā 
atjaunojām jau trīs reizes. Acīmredzot kādam tā Ĝoti traucējusi... 

Kruėos: — Darba pietiek: sakopjam ielas, palīdzam vientuĜiem pensionā-
riem, strādājam fermā, skolā utt.  Ir viss nepieciešamais inventārs, bet turp-
māk būtu labi, ja tiktu iegādāti tādi instrumenti kā motorzāăis un trimmeris, 

jo dažreiz nākas izmantot pašiem 
savus darbarīkus. Patiesi priecājamies 
par šo iespēju nopelnīt, jo pašlaik 
atrast darbu ir Ĝoti sarežăīti, it īpaši, ja 
pietiekami labi nepārzina latviešu 
valodu. Būtu labi, ja pagastā tiktu 
organizēti šādi valodas apguves kursi. 

Kā „Silmalas Dzīvei” pastāstīja pagasta sociālie darbinieki, kopumā šajā programmā pagastā iesaistīti: septembrī 
102, bet kopš 1. oktobra jau 120 cilvēki. Katrā no mūsu pagasta četriem centriem šo iespēju ir izmantojuši un strādā 
30 ilgstošie bezdarbnieki. Darbu vadītāji ir: GorĦicā Sergejs Jakušonoks, Valentīna Frolkova; Ružinā Valentīna 
Krasutina; Kruėos NeĜa Orlova; Štikānos Ženovejs Bobovičs. Vadītāji nosaka veicamā darba veidu, seko, kā tas 
tiek veikts, kā arī atbild par inventāra un speciālā apăērba sadali strādājošajiem. No kopējo šajā programmā nodarbi-
nāto skaita: Silmalas pirmsskolas izglītības iestādē nodarbināti -5; Tiskādu internātskolā -3; komunālajā saimniecībā 
-8, Tiskādu vidusskolā -4, baznīcās -8 cilvēki, bet pārējie veic pagasta teritorijas labiekārtošanas darbus. 
Lai varētu pieteikties dalībai šajā programmā, galvenais nosacījums ir reăistrācija Valsts nodarbinātības dienes-
tā un bezdarbnieka pabalsta nesaĦemšana. Par to, kā veicas darbs, pajautājām dažiem no strādniekiem: 

   V.Frolkova, V.Pranča, M.Pugača, G.Frolkova 

S.Kuprijanova, J.PiĜščikova 
A.Kolosovs, G.Safonovs, 
 A.Lavrovs, V.Šumeiko 



 

 

     Silmalas pagasta pārvaldes informatīvais  
izdevums latviešu un krievu valodā.  

Adrese:Rēzeknes novads, p/n Malta, c. GorĦica, Saules 4, LV-4630,  
E-pasta adrese: silmalasdzive@inbox.lv 

Iznāk 2 reizes mēnesī, metiens 800 eks., reă. Nr. 000702892. 
Redaktore: Jevăēnija GrišuĜonoka,  

korespondente: Natālija Stafecka (t.22016605). 
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APSVEIKUMIAPSVEIKUMI  

KULTŪRAS PASĀKUMIKULTŪRAS PASĀKUMI  

Aleksandru Ostrovsku dzimšanas dienā sveic 
 krustdēls Aleksandrs! 

Gadu straumē nestas aiziet dienas, 

Dzīves jūrā saplūst vienuviet. 

Lai vēl ilgi mirdz Jums ceĜazvaigzne, 

Darbi veicas, gaišas dienas rit. 
 

Vincentu Čepuli 70 gadu jubilejā sveic  
Annas Solovjovas ăimene! 

Novēlam nevis lūkoties uz zvaigznēm, bet mirdzēt starp tām! 

Lai Tev nekad nepietrūkst darāmā, iespēju, draugu tuvuma,               

             mīlestības un sirdsmiera. 

Skaties nākotnē ar cerību, drosmi un apĦēmību,  

                                                         ar sparu un līksmu prātu. 
 

           Vincentu Čepuli 70 gadu jubilejā sveic 
           kaimiĦi Augustāni! 

Lai ir kāda zeltaina kĜava arvien, 

Kam galotnē sirdi Tu rudeĦos sien, 

Un pāri takām, kad sniegpārslas krīt, 

Lai ir kāda roze, kas dvēselē mīt. 

 

Anastasiju Volosanovu dzimšanas dienā  
sveic draudzene Anna! 

 Lai sapĦi saplaukst zilgi, 

          Lai dvēselē plaukst prieks, 

      Lai veselība turas ilgi 

        Un visi darbi - nieks!  

            DZEJNIEKU VINCENTU DZEJNIEKU VINCENTU DZEJNIEKU VINCENTU DZEJNIEKU VINCENTU DZEJNIEKU VINCENTU DZEJNIEKU VINCENTU DZEJNIEKU VINCENTU DZEJNIEKU VINCENTU DZEJNIEKU VINCENTU DZEJNIEKU VINCENTU DZEJNIEKU VINCENTU DZEJNIEKU VINCENTU 
ČČČČČČČČČČČČEEEEEEEEEEEEPPPPPPPPPPPPUUUUUUUUUUUULLLLLLLLLLLLIIIIIIIIIIII            APSVEICAAPSVEICAAPSVEICAAPSVEICAAPSVEICAAPSVEICAAPSVEICAAPSVEICAAPSVEICAAPSVEICAAPSVEICAAPSVEICA            JUBILEJJUBILEJJUBILEJJUBILEJJUBILEJJUBILEJJUBILEJJUBILEJJUBILEJJUBILEJJUBILEJJUBILEJĀĀĀĀĀĀĀĀĀĀĀĀ!!!!!!!!!!!!             

Šajā dienā ciemos pie Vincenta 
sapulcējās viĦa draugi un radinie-
ki. Dzejnieku 
apsveikt atbrauca 
arī Silmalas pa-
gasta pārvaldes 
pārstāvji – Edu-
ards GrišuĜonoks 
un Aleksandra 
Ostrovska, kuri 
pagasta pārvaldes 
vārdā jubilāram 
pasniedza ziedus 
un dāvanu. 
Vincenta māsas – 
Stefānija un Ve-
neranda – viesus 
aicināja pie svēt-
ku galda. Dzerot 
tēju un mielojoties ar svētku torti, 
viesu vidū raisījās brīvas sarunas, 
bet gaviĜnieks patiesi priecājās par 
to, ka viĦa jubileja pie viena galda 

2009. gada 6. oktobrī mūsu novadnieks no KurteĦu ciema, 
latgaliešu dzejnieks Vincents ČepuĜs svinēja savu 70. jubileju. 

 

      Ne sēdēt proti tu, ne arī staigāt, 
      Un paies mēneši, kad sāksi klaigāt. 
      Jums, vecākiem, ir jāiemācās gaidīt. 

                            Bet vienu, bērns, tu proti - smaidīt! 
Silmalas pagasta pārvalde sveic Regīnu Ružu un Vladimiru 

Ivanovu ar dēliĦa ĒRIKA piedzimšanu! Esiet laimīgi! 

Silmalas KN: 23. un 30. oktobrī plkst. 22.00 – diskotēkas. Ieeja – 
Ls 0,50. KN vadītāja lūdz atsaukties tos pārus, kas 2009. gadā svin 
kāzu jubilejas (1, 5, 10, 15, 20... utt. gadi). Tālr. 26128882. 
Štikānu KN: 23. un 30. oktobrī plkst. 22.00 – diskotēkas. Ieeja – Ls 
0,50. 18. oktobrī plkst. 12.00 pensionāru vakars; 27., 28. un 29. oktobrī 
plkst. 10.00 – izklaidējoši pasākumi bērniem par tēmu „Rudens brīvdie-
nas”, ieeja – brīva. Turpinājumā – diskotēka bērniem. 
Ružinas KN: 24. un 31. oktobrī plkst. 22.00 – diskotēkas. Ieeja – 
Ls 0,50; 30. oktobrī plānotas dažādu kāzu gadadienu svinības. 
Kruėu KN: 24. un 31. oktobrī plkst. 22.00 – diskotēkas. Ieeja – Ls 
0,50. Oktobra beigās plānota „Rudens balle”.  
KN vadītāja lūdz atsaukties tos pārus, kas 2009. gadā svin kāzu jubi-
lejas (tālr. 29166713). 

 Lūk, ko par Skolotāju 
dienu Kruėu pamatskolā rak-
sta tās audzēkĦi - Jūlija MaĜe-
jeva (9. klase) un Natālija Čer-
niškova (8. klase): 

 „Svētkiem sākām gatavoties 
jau pirms krietna laika. Visās kla-
sēs notika skolēnu anketēšana, 
viĦi stāstīja par saviem skolotā-
jiem, domas par kuriem tika iz-
mantotas slaidu šovā ”Skolotājs – 
cik nenovērtējams ir šis vārds!”, 
kas tika demonstrēts svētku kon-
certā. Uz svinīgo pasākumu tika 
aicināti gan pensionētie skolotāji, 
gan pašlaik strādājošie, viĦus ar 
saviem priekšnesumiem apsveica 
visu klašu skolēni, vokālais an-
samblis un pulciĦa „Jautrā skatu-
ve” dalībnieki. Kopumā diena 
pagāja brīnišėīgi! AtmiĦai skolo-

tājiem un mums palika fotogrāfi-
jas un spilgti iespaidi.” 

Oksana Travkina (8. klase): 
„Es Ĝoti gaidīju šo dienu jau kopš 
brīža, kad uzzināju, ka būšu 1. 
klases skolotāja. Mazie skolēni 
izrādījās Ĝoti zinātkāri. ViĦi gribē-
ja man visu parādīt, pastāstīt un 
par visu izjautāt. Bet es savukārt 
centos katram no viĦiem veltīt 
kaut mazliet uzmanības.” 

Tatjana PoĜakova (9. kla-
se): „ěoti interesanti un izglīto-
joši bija vadīt stundas jaunāka-
jās klasēs. Tas deva iespēju uz-
zināt daudz jauna par bērniem 
un par to, ka jābūt individuālai 
pieejai pie katra no viĦiem.” 

Elvīra Šumeiko (9. klase): 
„Man Ĝoti patika vadīt stundas 2. 
klasē. Tikai bērni Ĝoti trokšĦoja un 

2 октября для наших учителей был особым днем - днем их 
профессионального праздника «Дня учителя».  На один день 
их заместителями на уроках стали ученики старших классов.  
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Par Tiskādu vidusskolas sko-
lēnu ēdināšanu rūpējas šefpavā-
re Marina Tarakanova un pavāre 
Natālija Frolkova, bet par kārtī-
bu un tīrību – Faina Pet-
ruhova. Nesen darbā sko-
las ēdnīcā tika pieĦemta 
palīdze ěuda Bistrova, 
tas šobrīd ir tieši laikā, jo 
darba ēdnīcā kĜuvis kriet-
ni vairāk, – kopš šī mācī-
bu gada sākuma ēdināša-
na jānodrošina jau 200, 
nevis 120 bērniem, kā tas 
bija līdz šim. Dienas lai-
kā ēdiens jānodrošina 
piecām skolēnu maiĦām, 
un strādāt nākas praktiski 
bez pārtraukumiem. 

„MāmiĦ, lūdzu, pagatavo 
man tādas pašas pankūkas kā 
skolā,”  – bieži mājās lūdz šīs 
skolas audzēkĦi. Tomēr ne katra 
no mammām spēj „sacensties” 

 Pavāriem mūsu dzīvē ir diezgan svarīga loma. ViĦi rūpējas par 
mūsu ēdināšanu jau bērnudārzā, tad skolas ēdnīcā. Vēlāk, kad kĜūs-
tam pieaugušāki, bieži dodamies uz sabiedriskām ēstuvēm, kuru vir-
tuvēs valda garšu un aromātu pavēlnieks – pavārs. 

ar skolas ēdnīcas pavāri Marinu, 
kura vienmēr cenšas bērnus pa-
barot kā mājās – garšīgi un 
daudzveidīgi. Skolas ēdienkarte 

tiek veidota, Ħemot vērā produk-
tu izmaksas un bērnu fizioloăis-
kās vajadzības. 

Pavāri atzīst, ka Tiskādu vi-
dusskolas skolēni īpaši iecienī-

juši ēdienus no kartupeĜiem, 
makaroniem, rīsiem, bet griėus 
un mannu tīko retāk, lai gan arī 
šiem ēdieniem būtu jābūt skolē-
na ēdienkartē. 

Vienu pusdienu izmaksas ir 
Ls 0,30 un tās tiek veidotas šādi: 
kartupeĜi un gaĜa – 3 reizes ne-
dēĜā, zupa – 2-3 reizes, vienreiz 
nedēĜā ir „zivju diena”, tāpat 
ēdienkartē tiek iekĜauti piena 

produkti, graudu biezput-
ras, augĜi, sulas un citi vēr-
tīgi produkti. 
Ne velti mēdz teikt, „lai 
labi mācītos, labi jāēd”, jo 
visi šie produkti nepiecie-
šami augoša organisma 
normālai attīstībai. GaĜa, 
zivis, piens, graudaugi uz-
labo smadzeĦu darbību un 
attīsta atmiĦu, bet dārzeĦi 
un augĜi palielina darba-
spējas utt. 
Tā ka, cienījamie vecāki, 
varat neuztraukties par 

sava bērna ēdināšanu, - skolas 
ēdnīcā ir labi un atbildīgi darbi-
nieki, kuri vienmēr cenšas, lai 
jūsu bērni ēstu ar apetīti. 

BBĒRNUĒRNU  STŪRĪTISSTŪRĪTIS  

nevarēja mierīgi nosēdēt uz vie-
tas. Turklāt bija Ĝoti nepierasti, 
kad mani uzrunāja uz „Jūs”, no-
saucot manu vārdu un tēvavārdu.” 

Anželika  Medvedjeva (7. 
klase): „8. un 9. klašu skolēni bija 
Ĝoti labi sagatavoti, un es gandrīz 
nemanīju atšėirību starp skolēnu-
skolotāju un īsto skolotāju.” 

Savukārt Tiskādu vidus-
skolas Skolēnu pašpārvaldes 
vadītāja Ksenija Ivanova (11. 
klase) īsā pārskatā par šāgada 
Skolotāju dienu raksta: 
„Skolotāju diena mūsu skolā 
sākās ar svētku koncertu, kura 
laikā mēs saviem mīĜajiem sko-
lotājiem vēlējāmies pateikt, cik 
Ĝoti viĦus mīlam un cienām! 
Skolotājiem par godu skanēja 
dzejoĜi un dziesmas. Svētki ne-
iztika arī bez smieklīgām paro-
dijām par direktoru un skolotā-
jiem. Mums ir paveicies, jo mū-
su skolotāji var būt ne tikai pra-
sīgi un nopietni, bet arī prot no 
visas sirds priecāties, – visus 
mūsu jokus viĦi uztvēra ar prie-
ku un sapratni! Bet vēlāk, stun-
du laikā, kuras vadīja vecāko 
klašu skolēni, kĜuva skaidrs, ka 
nav nemaz tik vienkārši nostā-
ties klases priekšā un novadīt 
stundu tā, lai visiem būtu intere-
santi, lai visi tevi ne tikai dzir-
dētu, bet arī ieklausītos teiktajā 
un saprastu. Šādi brīži Ĝauj 
mums labāk saprast skolotāja 
profesijas sarežăītību. Paldies 
mūsu skolotājiem par to, ka viĦi 
mūs saprot, un vienkārši par to, 
ka viĦi mums ir, ka, neskatoties 
uz visiem smagajiem brīžiem 
savā dzīvē, aizvien Ĝauj mums 
justies laimīgiem!” 

UZMANĪBU, KONKURSS!  No 1. oktobra, tāpat kā aizvadītajā gadā, visās bibliotēkās ir iespējams 
piedalīties konkursā "Letonika.lv". Šogad konkurss notiek 3 kārtās, vienādu punktu skaitu ieguvušie 
piedalīsies papildkārtā. Viszinošākie sacentīsies TV spēlē "Zini vai mini". Sacensības notiek 3 grupās: 
skolēni, pieaugušie lasītāji, bibliotekāri.  Informācija par konkursu ir pieejama katrā pagasta bibliotēkā.  

PĀRDOD KARTUPEěUS. Iespējama piegāde. Тālr. 26103652. 

sapulcinājusi tik daudz draugu. 
Priecē, ka arī 70 gados Vincents 

ČepuĜs ir ne tikai dzī-
ves spara, bet arī 
jaunu radošu ieceru 
pilns. ViĦa ilggadīgā 
daiĜrade rada apbrīnu 
un cieĦu, jo, pat esot 
1. grupas invalīds, 
Vincents turpina rak-
stīt dzeju. Tie ir dze-
joĜi, kuros viĦš ieliek 
savu sirdi, pauž mī-
lestību pret Latgalei 
un cilvēkiem, kuri šeit 
dzīvo. 
„Silmalas Dzīves” 
redakcija pievienojas 
šī brīnišėīgā cilvēka 

apsveicēju pulkam un novēl vi-
Ħam vēl ilgus gadus, jaunus dze-
joĜus un, protams, neizsīkstošas 
pozitīvas ierosmes to radīšanā. 

 1. Ko sargā suns? 

2. Kas garšo govij? 

         3. Aitas bērniĦš? 

     4. Kas nepieciešams mājdzīv-

niekiem? 5. Mājdzīvnieks ar 

ragiem un bārdu? 6. Mājdzīv-

nieks, kurš dod pienu?  

7. Mājdzīvnieks, kurš saka 

“Vau!”? 8. Mājdzīvnieks, 

no kura    iegūst vilnu? 

   9. Govs bērniĦš. 10. Kas ėer 

peles? 11. Mājdzīvnieks, kurš 

palīdz veikt darbus? 

☺ Pēter, ja 1+1=2, bet 2+2=4, cik būs 4+4? - Tas 
nav godīgi, skolotāj! Jūs vienmēr atbildat uz vieg-
lākajiem jautājumiem, bet man uzdodat grūtākos! 

☺  Mazmeita: „VecmāmiĦ, vai mamma patiesī-
bu runā, ka bērnudārzs ir darbs?” VecmāmiĦa: 
„Jā, mazulīt!” Mazmeita: „Bet tad kad es saĦem-
šu savu algu?” 

☺ Autobusā kāds puisītis sāk dzīvu sarunu ar mū-
ėeni. Pirms kāpšanas ārā puisīša māte, kas sēdējusi 
pāris vietu tālāk, pateicas mūėenei par to, ka viĦa 
bijusi tik atsaucīga un sarunājusies ar viĦas dēlu, un 
pavaicā: - Ceru, ka viĦš jums nesarunāja neko slik-
tu? Mūėene: - Nē, viĦš ir brīnišėīgs bērns! Tikai 
paskaidrojiet, lūdzu, viĦam, ka es neesmu pingvīns. 
Man to viĦam neizdevās ieskaidrot… 

2. oktobris mūsu skolotājiem bija īpaša diena, – viĦu profesionā-
lie svētki – Skolotāju diena. Tajā, lai arī uz īsu mācību laika sprīdi, 
bet par viĦu vietniekiem stundās kĜuva vecāko klašu skolēni.  

Tiskādu vidusskolā 
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Как пояснили «Силмалас дзиве» социальные работники волости, всего по этой программе в волости 
задействованы: в сентябре - 102 человека, а с 1 октября их число увеличено до 120. В каждом из четырех 
центров нашей волости работают по 30 стипендиатов. Руководителями работ назначены: в Горнице - Сер-
гей Якушонок, Валентина Фролкова, в Ружине - Валентина Красутина, в Круках - Неля Орлова, в Штика-
нах - Женовей Бобович.  Руководители определяют вид выполняемой работы, следят за ее ходом, отвеча-
ют за распределение инвентаря и спецодежды работающим. Из общего количества принятых: в Силмал-
ском дошкольном учреждении заняты 5 человек, в Тискадской интернат-школе - 3 человека, в комму-
нальном хозяйстве - 8, в Тискадской средней школе - 4, в церквях и костеле - 8 человек, а остальные заня-
ты общественными работами по благоустройству территории волости. Главным условием для участия в 
этом мероприятии является регистрация в государственной службе занятости и отсутствие пособия по 
безработице. О том, как работается самим стипендиатам спросили у некоторых из них на участках: 

В рамках программы государственной службы занятости, начиная с сентября 2009 года и за-
канчивая 31 декабрем 2010 года безработным предоставляется возможность  работы на срок до 6 
месяцев на территории своего самоуправления за ежемесячную стипендию в размере 100 Лс.  

О СУБСИДИЯХ 

8 сентября 2009 года Кабинет министров принял 
 «Правила Nr.1040 о порядке администрирования молочных квот»: 

 

    Государственная агентура «Дату центрс сельского хозяйства» в 2009/2010 квотном году вы-
делит молочную квоту из госрезерва до 15 декабря 2009 года тем производителям молока, кто 
до 1 ноября 2009 года (ранее было - до 1 декабря!) сдаст заявление на выделение квот из госре-
зерва и у кого до 31 марта 2009 года квота была выполнена на 100% и более. Если производитель 
квоту вообще не использовал или выполнил ее на 85%, тогда до 15 апреля можно отправить в ГА «Дату 
центрс сельского хозяйства» заявление с просьбой сохранить квоту, приложив к заявлению: 1. справку, 
выданную практикующим ветврачом; 1.1. о заболевании животного, которое повлияло на его здоровье 
или вызвало его падеж. И из-за этого уменьшилось производство молока в хозяйстве; 1.2. о животных, 
ликвидированных в принудительном порядке; 2. выданные соответствующими институциями подтвер-
ждающие документы: 2.1. о смерти производителя (документы сдает управляющий делами и квотами); 
2.2. о нетрудоспособности производителя, которая длится дольше 1 месяца; 2.3. о стихийных бедствиях, 
из-за которых не было возможности продолжать производить молоко в прежних объемах. 3. Подтвержде-
ние организации, закупающей молоко, о прекращении закупок из-за которых у производителя не было 
возможности реализовать молоко, как минимум, 2 месяца. Сокращенную молочную квоту разрешено 
продать не раньше, чем на  третий 12-месячный период после сохранения, кроме тех случаев, когда про-
изводитель прекращает производство и продает всю свою квоту. Производитель, у которого есть квота 
прямой торговли должен сдавать в «Дату центр» полугодовую декларацию квоты на прямую торговлю за 
период с 1 апреля до 1 октября 2009 года ежегодно до 10 октября и годовую декларацию до 15 мая. Если 
производитель всю квоту прямой торговли превращает в квоту поставок, то к заявлению об этом преобра-
зовании нужно приложить годовую декларацию квоты прямой торговли. Молочную квоту можно преоб-
разовать на постоянное время до 31 декабря и временно (только на текущий квотный год) до 15 марта. До 
1 марта можно продать и купить квоту. Заявление на выделение квоты из госрезерва производителям мо-
лока, кто впервые хочет получить квоту, сделать это должен до 1 июня, а до 1 июля дополнительную кво-
ту может попросить производитель молока, который за предыдущий квотный год свою уже выделенную 
квоту выполнил на 100% и больше. Если производитель молока, выделенную  за 12 месяцев соответст-
вующего квотного периода,  квоту выполнил менее чем на 85%, то к следующему квотному периоду не-
выполненную часть квоты уменьшат на 50% , а остальные 50% будут засчитаны в госрезерв. 

РЕЗЕКНЕНСКАЯ КРАЕВАЯ ДУМАРЕЗЕКНЕНСКАЯ КРАЕВАЯ ДУМА  

На заседаниях Резекненской краевой думы 17.09.09. и 01.10.09.: 
 

� На 5 лет избрали председателей пяти сиротских судов Резек-
ненского края, заместителей председателей и членов сиротских 
судов. Председателем Малтского сиротского суда Резекненско-
го края избрали Ливию Гжибовску, заместителем председателя 
- Татьяну Судник, членами сиротского суда - Мару Таранду, 
Эдиту Кройчу и Инару Лаце.  
�  О выборах членов избирательной комиссии Резекненско-
го края. Согласно закону, краевую избирательную комиссию 
краевая дума должна была избрать в течение трех месяцев после 
выборов думы. Право выдвигать и предлагать своих претенден-
тов в избирательную комиссию было у регистрированных поли-
тических партий или их  постоянно функционирующих объеди-
нений институций руководства, а также у каждого депутата со-
ответствующей думы или не менее чем десяти граждан Латвии, 
имеющих право голоса. До 15 сентября были заявлены 10 кан-
дидатов в члены краевой избирательной комиссии, из которых в 
краевую избирательную комиссию были избраны: Лариса Мо-
роз, Янис Лайзан, Илона Турка, Анна Тараканова, Юрис 
Звидриньш, Инна Салиниеце и Мара Таранда. 
� О взятии заема с целью предварительного финансирова-
ния пректа ELFLA „Реконструкция улиц наиболее населенных  
поселков Силмалской волости”. Учитывая заявление Силмал-
ского волостного управления от 14 сентября 2009 года, Резек-
ненская краевая дума приняла решение взять заем в размере 63 
000 Лс для предварительного финансирования проекта 
„Реконструкция улиц наиболее населенных поселков Силмал-
ской”. Оплату заема будут гарантировать средства бюджета 
Силмалского волостного управления. Срок оплаты - 2 года.  
�  О правилах Nr.1 Резекненского краевого самоуправления 
„Об утверждении погашения транспортных расходов уча-
щимся общего основного и общего среднего образования в 
заведениях Резекненского краевого самоуправления в 2009-
2010 учебном году. Правила предусматривают, что как декла-
рированным в Резекнекнском крае ученикам основных школ, 
так и ученикам средних школ транспортные расходы «в» и «из» 
школ Резекненского края будут компенсированы в размере 
100%. Ученики основных и средних школ, которые живут в ин-
тернате образовательного заведения, получат  компенсацию - 
100% от транспортной стоимости за поездки в первый день не-
дели в учебное заведение и в последний день учебы за поездку 
обратно. Также все те ученики, место жительства которых дек-
ларировано в другом самоуправлении, но они посещают школу 
Резекненского края, компенсацию за транспортные услуги полу-
чат в размере 100%. Для получения компенсации, нужно обра-
щаться в соответствующее волостное управление с заявлением 
и приложенными билетами, а также с документом из учебного 
заведения о посещаемости школы учеником. Компенсации за 
предыдущий месяц будут выплачиваться до 5 числа.  
� Резекненская краевая дума утвердила заявление Силмал-
ского волостного управления об идее проекта „Развитие услуг 
водного хозяйства в п.Горнице Силмалской волости Резекнен-
ского края” на подачу заявки на участие в конкурсе проектов 
ERAF „Развитие водного хозяйства в населенных пунктах до 2000 
жителей”. Решено подготовить заявление на получение финанси-
рования ERAF  в размере 151 091,75 Лс и софинансирование про-
екта Резекненской краевой думы в размере 26 663,25 Лс, что со-
ставляет 15% от общих затрат проекта. В случае утверждения про-
екта планируемая сумма кредита будет включена в кредитные 
обязательства Силмалского волостного управления. 

 - Какие уменьшения выпла-
ты субсидий могут ожидать 
крестьян? 
- Когда у государства не хвата-
ет денег для больниц, школ и 
пенсий, тогда теоретически 
государство в любой  момент 

может сказать, что любой вид 
субсидий может быть уменьшен. 
Это находится в компетенции 
кабинета Министров и Саэйма.  
Финансирование Евросоюза 
сравнительно надежное. Если 
смотреть с государственных 
позиций, то не взять деньги Ев-
росоюза и не вложить их в на-
родное хозяйство - то это неис-
пользование предоставленных 
возможностей, не говоря уже о 
платежах за площади, где госу-
дарству ничего не надо финан-
сировать, единственное - только 
вложить средства в предвари-
тельное финансирование. 

- Как недостаточность средств 
в госбюджете влияет на со-
блюдение графика выплат 
субсидий службой поддержки 
села и какие выплаты преду-
смотрены за сентябрь? 
-  В настоящее время служба 
поддержки села полностью (на 
100%) выполнила все свои обя-
зательства по отношению к 
сельскохозяйственникам. Важ-
нейшие выплаты за сентябрь - 
это софинансирования по реа-
лизации проектов в соответст-
вии с заявками - модернизация 
сельских хозяйств, создание 
дополнительной добавочной 

стоимости сельхозпродуктов, 
создание новых предприятий и 
их развитие. Никаких прямых 
выплат сейчас не происходит, 
кроме выплаты каких-то хво-
стиков, которые не выплаче-
ны вовремя из-за возникших 
неясностей. 
- Когда начнутся выплаты пря-
мых платежей этого сезона? 
- В этом году все большие пла-
тежи выплачены до 30 июня. В 
начале года в ускоренном по-
рядке были выплачены плате-
жи в молочно-животно-
водческой отрасли - это за пле-
менную работу и за выполнен-

ные квоты. Готовясь к новому 
сезону выплаты прямых плате-
жей, сейчас происходит как 
администрирование заявок на 
прямые платежи, так и физиче-
ский контроль, чтобы быть 
готовыми уже в конце 2009 г. 
начать выплату. Но ситуация 
далеко не однозначная, так как 
в настоящее время в госбюдже-
те нет денег, чтобы выплатить 
значительные суммы по пря-
мым выплатам. Скорее всего, 
можно предположить, что эти 
выплаты начнутся только в 
следующем году. Все будет 
зависеть от реальной ситуации 

Заместитель директора 
Службы поддержки села 
Индулис Аболиньш в жур-
нале «Агротопс» за сен-
тябрь ответил на вопросы 
крестьян по выплате плате-
жей по субсидиям. 

На участке в Круках:  - Рабо-
ты хватает - убираем улицы, по-
могаем пенсионерам одиноким, 
работаем на коровнике, в школе 
и т.д. Необходимый инвентарь 
есть, но на будущее хорошо бы 
приобрести на участки такие 
инструменты, как - бензопила и  
триммер, а то порой приходи-
лось использовать свои.  
    Очень рады этой возможности 
заработать, ведь сейчас работу 
найти очень сложно, особенно, 
если трудности с латышским 
языком.  Неплохо было бы орга-
низовать в волости курсы по 
латышскому языку.  

В Ружина: - Мы вчетвером 
ремонтируем волостную квар-
тиру. Альмир - строитель, а 
Александр - прошел от биржи 
курсы отделочника. Если бы не 
кризис– были бы при работе. 
Делая здесь ремонт, хорошо 
сработались и может в дальней-
шем это пригодится. Благодар-
ны бирже труда и волостному 
управлению за любую возмож-
ность поучиться и заработать. 

В Горнице: - Работа у нас орга-
низована хорошо - выдают но-
вый инвентарь, спецодежду. Без 
работы сидеть не приходится - 
для каждого есть дело. Уже вид-
ны результаты нашего труда: 
подремонтировали и покрасили 
детские площадки, сделали одну 
новую. Помогаем пенсионерам, 
убираем мусор, проводим ремон-
ты и многое др. Обидно, что не 
все ценят чужой труд - остановку 
в п.Балюцки  3 раза за месяц при-
ходилось восстанавливать - вид-
но кому-то очень мешает... 
 

   A.Калташкин, А.Ларионов 

  С.Колосова, Н.Шнитова     И.Третьякова, Т.Каяне 
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☺ - Для чего служит микроскоп?  
      - Для микробов! 
☺ -Как избавиться от знаменателя этой 
дроби? -Нужно стереть его тряпкой! 

☺  - Когда появились первые люди?  
      - Когда обезьяны стали много работать. 
☺  - В каком состоянии бывает вода? 
      - В твердом, жидком и газированном! 
☺  - Каких писателей мы можем назвать классиками?       
 - Тех, которых мы проходили в классе. 
☺   -Придумай предложение со словами: санки, катал-
ся, крутой.  -На санках с горки катался крутой мальчик! 

КУЛЬТУРНЫЕ МЕРОПРИЯТКУЛЬТУРНЫЕ МЕРОПРИЯТИЯИЯ  

ОСТРОВСКУЮ АЛЕКСАНДРУ ДЕМЕНТЬЕВНУ с 
днем рождения  поздравляет крестник Александр!  
 

Две мамы -это ли не странно? Но я судьбу благодарю, 

Одна - кровиночка родная, другая - встала к алтарю. 

Тебе, моя в Христе мамуля, я искренне приветы шлю, 

Пусть  всегда ваш будет полон дом, как улей, 

Я поздравляю Вас, целую и люблю!  
 

     С 70-летним юбилеем ЧЕПУЛЬ ВИНЦЕНТА   
поздравляет семья Соловьевой Анны! 

 

   Славный дом твой - как полная чаша, 

  Над глубокой и быстрой рекой, 

   Цифра 70 - это лишь значит, что чаще 

    Приходить к тебе будет покой. 

Поздравления нынче искрятся, и надежды пусть станут - явь. 

И стихи пусть твои струятся под таинственный шорох ветров. 
 
 

С 70-летием ЧЕПУЛЬ ВИНЦЕНТА 
 поздравляют соседи Аугустаны! 
 

Пусть минуют тебя все напасти, 

Болезни и тяготы бед. 

Желаем радости и вдохновенья, здоровья крепкого вдвойне, 

Желаем самого простого - прожить подольше на земле! 
 

 

С днем рождения ВОЛОСАНОВУ АНАСТАСИЮ   
поздравляет подруга Анна! 

Пусть годы мчатся чередой, минуя все ненастья, 
Тебе я пожелаю всей душой -Любви,Здоровья,Счастья! 
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В этот день в гостях у Винцента Яновича собрались его друзья и 
родственники.   Поздравить поэта также приехали и представители во-
лостного управления - Эдуард Гришуленок, Александра Островская. От 
имени волостного управления юбиляру были вручены цветы и подарок.  

Сестры Винцента Яновича - Стефания и Валеранда пригласили 
гостей за праздничный стол. За чаепитием гости вели непринуж-
денную беседу, а юбиляр искренне радовался тому, что его юби-
лей собрал за одним столом столько друзей.  

Отрадно, что в свои 70 лет Винцент Янович Чепуль полон жиз-
ненных сил и новых творческих пла-
нов. Его творческое долголетие вызы-
вает восхищение и уважение, ведь 
будучи инвалидом 1-й группы, стра-
дающий тяжким недугом, Винцент 
Янович не перестает писать стихи. 
Стихи, в которые он вкладывает свою 
душу и любовь к Латгальскому краю - 
к его природе и его трудолюбивому, 
простому  и терпеливому народу. 

 Редакция «Силмалас дзиве» присое-
диняется ко всем поздравлениям в ад-
рес этого замечательного человека и 
желает ему долгих лет жизни, новых 
стихов и новых поводов к ним, 
желательно радостных и позитивных. 

 

6 октября 2009 года наш земляк из п. Куртени - лат-
гальский поэт Винцент Чепуль отметил свое 70-летие. 

А за окном летит, кружится листопад,  
 А за окном - осенняя погода,  
 Благая весть - родился человек!  
 И рады этому в любое время года!  

 

   Управление Силмалской волости поздравляет  
 Ружа Регину и Владимира Иванова с рождением  

сыночка ЭРИКА! Будьте счастливы! 

 

 

СИЛМАЛСКИЙ ДК:  23 и 30 октября в 22.00 - дискотеки.  
Вход: 0,50 Лс;  Заведующая Силмалским ДК просит отозваться суп-
ружеские пары, которые в этом 2009 году отмечают свои юбилеи 
свадеб (1, 5, 10, 15, 20......лет) - тел. 26128882. 
ШТЫКАНСКИЙ ДК:  23 и 30 октября в 22.00 – дискотеки.  
Вход: – 0.50 Лс;  18  октября в 12.00 - вечер пенсионеров;  
27, 28 и 29 октября в 10.00 - развлекательные мероприятия для детей на 
тему «Осенние каникулы», вход: бесплатный. В продолжении - детская 
дискотека. 
 

РУЖИНСКИЙ ДК: 24 и 31 октября в 22.00 – дискотеки,  
вход: 0,50 Лс; 30 октября планируется провести праздник свадеб-
ных юбилеев.   
 

КРУКСКИЙ ДК: 24 и 31 октября в 22.00 – дискотеки. Вход: 0.50. 
 В конце октября планируется провести «Осенний бал». Также заве-
дующая  ДК просит отозваться супружеские пары, которые в этом 
2009 году отмечают свои юбилеи свадеб - тел. 29166713. 

Вот, что пишут о «Дне учи-
теля» в Крукской школе Ма-
леева Юлия из 9 кл. и Чер-
нышкова Наталья из 8 кл.: 
«Подготовка к празднику нача-
лась задолго до этого дня. По 
всем классам было проведено 
анкетирование учеников об 
учителях, сведения о которых 
использовались в показе слайд-
шоу «Учитель, как бесценно 
имя это!» во время празднично-
го концерта. На концерт также 
были приглашены учителя-
пенсионеры и работающие учи-
теля, которых учащиеся всех 
классов поздравили своими 
выступлениями: вокальный 
ансамбль и участники кружка 
«Jautrā skatuve». В общем, 
день прошёл отлично! На па-
мять учителям и нам остались 
фотографии и яркие впечатле-
ния:    
Травкина Оксана, 8 кл.: - Я 
очень ждала этот день с того 

момента, как узнала, что буду 
учителем в 1-м классе. Малыши 
оказались очень любознатель-
ными. Им хотелось мне всё 
показать, рассказать и обо 
всем расспросить. Я старалась 
каждому из них уделить хоть 
немного  внимания. 
Полякова Татьяна, 9 кл.: - 
Очень интересно и познава-
тельно вести уроки в младших 
классах. Узнаёшь много нового  
о детях и о том, что к каждо-
му ребёнку нужен свой подход.   
Шумейко Эльвира, 9 кл.: -  
Мне очень понравилось препо-
давать уроки во 2-м классе. 
Только дети очень шумные и 
непоседливые. Было очень 
непривычно, когда тебя назы-
вают на «Вы». 
Медведева Анжелика,7 кл.: - 
Ученики 8 и 9 классов были 
очень хорошо подготовлены и я 
почти не заметила разницы 
между учеником-учителем и 

2 октября для наших учителей был особым днем - днем их 
профессионального праздника «Дня учителя».  На один день 
их заместителями на уроках стали ученики старших классов.  

ХОРОШЕЕ ПИТАНИЕ ХОРОШЕЕ ПИТАНИЕ ХОРОШЕЕ ПИТАНИЕ ХОРОШЕЕ ПИТАНИЕ ХОРОШЕЕ ПИТАНИЕ ХОРОШЕЕ ПИТАНИЕ ХОРОШЕЕ ПИТАНИЕ ХОРОШЕЕ ПИТАНИЕ -------- ДРУГ ОБРАЗОВАНИЯ ДРУГ ОБРАЗОВАНИЯ ДРУГ ОБРАЗОВАНИЯ ДРУГ ОБРАЗОВАНИЯ ДРУГ ОБРАЗОВАНИЯ ДРУГ ОБРАЗОВАНИЯ ДРУГ ОБРАЗОВАНИЯ ДРУГ ОБРАЗОВАНИЯ        

 За питанием учеников 
Тискадской средней школы 
следят шеф-повар Марина 
Тараканова и повар Наталья  
Фролкова (на снимке), а за 
порядок и чистоту в школь-
ной столовой  отвечает Фаина 
Петрухова. Недавно в школь-
ную столовую приняли на 
работу помощника-стипен-
диата Люду Быстрову. Ее по-

 Повара в нашей жизни играют немаловажную роль. Они 
кормят нас, начиная с детского сада, школьной столовой. За-
тем, повзрослев, мы тоже иногда  позволяем себе питаться в 
других заведениях общественного питания, где на кухне царит 
волшебник вкусов и ароматов – повар. 

мощь сейчас очень кстати, 
ведь теперь работы в столо-
вой стало  намного больше - 
вместо прежних 120 детей с 
этого учебного года  кормить 
нужно 200. За день нужно 
накормить 5 смен. Работать 
приходится, практически, без 
перерыва. 

«Мам, приготовь мне та-
кие же оладьи, как в школе», 
— часто просят своих мам 
ученики этой школы. Однако, 
не каждая из них может срав-
ниться с поваром школьной 
столовой Мариной,  которая  
всегда старается накормить 
детей по-домашнему вкусно и 
разнообразно. Школьное ме-
ню составляется с учетом 
стоимости продуктов питания 
и физиологических потребно-
стей детей. По словам поваров, 
наиболее популярны среди уче-
ников Тискадской средней 

школы блюда из картофеля, 
макарон, риса, а вот гречку и 
манку любят меньше, хотя они 
тоже должны присутствовать в 
рационе ребенка. 

Стоимость одного обеда - 
0,30 Лс. Обеды составляются 
следующим образом: картошка 
и мясо - 3 раза в неделю, супы  
2-3 раза, 1 раз в неделю - рыб-
ный день, также в меню детей 
обязательно входят - молочные 
продукты,  зерновые каши, 
фрукты, соки и др.    Не зря 
говорят: «чтобы хорошо учить-
ся, надо хорошо питаться»,  
ведь все эти продукты необхо-
димы для нормального разви-
тия растущего организ-
ма.  Мясо, рыба, молоко, зерно-
вые – улучшают работу голов-
ного мозга и развивают память; 
овощи и фрукты – повышают 
работоспособность и т.д. 

  Так что, уважаемые родите-
ли, можете быть спокойны за 
питание своего ребенка - в 
школьной столовой работают  
хорошие и ответственные ра-
ботники, которые всегда стара-
ются, чтобы ваши дети кушали 
с удовольствием и с пользой 
для здоровья .  

ДЕТСКИЙ УГОЛОКДЕТСКИЙ УГОЛОК  

настоящим педагогом. 
 В кратком отчете о прошед-

шем празднике «День учителя» 
руководитель самоуправления 
учащихся Тискадской средней 
школы - Ксения Иванова 
(11кл.) пишет:  

«День учителя в нашей шко-
ле начался с праздничного кон-
церта, во время которого нам 
хотелось сказать своим доро-
гим учителям как мы их любим 
и уважаем! В честь учителей 
звучали стихи и песни. Празд-
ник не обошёлся без шуточных 
пародий на директора и учите-
лей школы. Нам повезло, что 
наши учителя могут быть не 
только требовательными и 
серьёзными, но и умеют от 
всей души веселиться - все на-
ши шутки они воспринимали с 
радостью и пониманием! А 
дальше на уроках, которые ве-
ли ученики старших классов, 
стало понятно, как непросто 
встать перед классом и провес-
ти урок так, чтобы всем было 
интересно, чтобы все тебя слу-
шали, слышали и понимали. 
Такие моменты позволяют нам 
лучше понять всю сложность 
профессии учителя. Спасибо 
нашим учителям за то, что они 
нас понимают и просто за то, 
что они у нас есть и, несмотря 
на все тяжёлые моменты своей 
жизни, позволяют нам оста-
ваться счастливыми!» 
С прошедшим Вас праздником,  

дорогие  УЧИТЕЛЯ!!! 
На снимке: коллектив учите-
лей Крукской школы. На пер-
вом плане четверо справа - 
учителя-пенсионеры.  

 

ВНИМАНИЕ, КОНКУРС! С 1-го октября, также 
как и в прошлом году, во всех библиотеках можно 
принять участие в конкурсе "Letonika.lv". Соревнова-
ния происходят по трем группам: ученики, взрослые 
читатели, библиотекари. Лучшие знатоки будут сорев-
новаться в телевизионной игре «Zini vai mini». Инфор-
мация о конкурсе доступна в библиотеках волости. 

ПРОДАЕТСЯ КАРТОФЕЛЬ. Возможна доставка, т. 26103652. 


